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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor rendezi a kormány a kórházak adósságát? 
Mennyi magyar vállalkozást akarnak még bedönteni?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A napi.hu portálon megjelent „Csúcsadat: 75 milliárdra nőtt a kórházak adóssága” című cikk szerint
„a Magyar Államkincstár május végi adatai szerint 58,9 milliárd forint a kórházak adóssága, ám
ebben az adatsorban még nem szerepelnek az egyetemi klinikák. Rásky László, az Orvostechnikai
Szövetség főtitkára a napi.hu portálnak elmondta: az elmúlt  hetekben több kórházi beszállító is
megkereste, hogy feladja tevékenységét, mert nem tud tovább hitelezni az intézményeknek.”:

„Megjelent a friss kórházi adósság adat, május végén a fekvőbetegeket ellátó intézmények és a
hozzájuk  tartozó  járóbeteg-rendelők  adóssága  58,9  milliárd  forintra  nőtt  az  április  végi  51,6
milliárd forintról – olvasható a Magyar Államkincstár (MÁK) adatsorában. 

A négy egyetemi klinikával együtt becslések szerint 75 milliárd forint is lehet az intézményekben
felhalmozódott adósság, április végén ez 70 milliárd forint volt. Az orvosegyetemek a modellváltás
miatt  már  nem  szolgáltatnak  adatot  a  MÁK-nak,  ezért  nem  szerepelnek  a  kincstár  hivatalos
adatsorában. 

(…)

Van  olyan  cég  is,  ahol  az  a  tulajdonos,  aki  nem  vesz  részt  a  napi  tevékenységben,  kiszáll  a
vezetésből: ebben a helyzetben nem nagyon lehet befektetőt találni – véli a főtitkár. A kis cégek
kiesésével elsősorban a rugalmasság sérül, de például az informatikai területen a feladatellátást is
komolyan veszélyezteti a nemfizetés.

A  kórházi  beszállítók  érdekeit  képviselő  Rásky  László  szerint  a  lejárt  adósság  nagyjából
egyharmada az energiaszolgáltatók, legalább fele pedig az orvostechnikai beszállítók felé áll fenn.



Mára elmondható, hogy nincs olyan, a kórházak által megrendelt áru vagy szolgáltatás, ahol ne
lennének lejárt adósságok – tette hozzá.

(…)

Takács Péter a Belügyminisztérium egészségügyért felelő államtitkára a héten az IME egészségügyi
konferenciáján  megelőlegezte  azt  az  információt,  hogy  valamikor  a  nyáron  nagymértékű
adósságrendezésre  kerül  sor.  Habár  a  részletekről  nem  beszélt,  de  Rásky  László  szerint  ez
mindenképpen pozitív, hogy a kormány már év közben foglalkozik az adóssághelyzettel.

Másrészt az államtitkár azt is nyilvánvalóvá tette, hogy a kódkarbantartásnak és a finanszírozás
esetszintű felméréseinek eredményei legelőször másfél-két év múlva mutatnak majd pozitív hatást a
finanszírozásban, tehát az adósságok keletkezésének okai még évekig velünk maradnak, akkor is, ha
időközben ezeket tudja is enyhíteni a kormány.”

 

Kérdezem Önt:

Mikor  rendezi  a  kormány  a  kórházak  adósságát?  Mennyi  magyar  vállalkozást  akarnak  még
bedönteni?

 

Budapest, 2023. július 2.
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